2025年4月10日浙江杭州嘉興交流學習之旅第三天行程點滴

Day Three of the Zhejiang Hangzhou Jiaxing Exchange Learning Journey on 10 April 2025

各位家長:

Dear Parents:

感謝主!第一、二天行程非常順利。師生也有充足的休息,全團學生表現極佳,除守時、有禮好學外, 更能做到互相照顧、互相提醒。

於酒店自助早餐後,上午到吉利汽車參訪,了解浙江高新企業及數字經濟發展、內地與香港在企業文化方面的異同及探討年青人在內地發展的空間和機會。

今天於鹽官 - 古城門午膳後乘車 (車程約 1.5 至 2 小時) 前往嘉興市第五高級中學進行交流活動。四位同學代表用普通話及英語向第五中學的師生介紹了本校的特色,獲得友校師生好評;同學們還有機會製作漆扇;隨後分小組開展了藝術課堂活動,內容包括:中國樂器體驗、黏土製作、書法練習等。在活動過程中,同學們更有機會與當地學生交流互動,更接受了當地電視台訪問,收穫甚豐。

活動後回下榻酒店嘉興 – 嘉興中元開元酒店晚飯及整頓。在完成火警演習及分組匯報學習後,學生各自回房間休息及向家長報平安;隨團老師在檢討會後進行巡視檢查。

























Thank God! The first two days of the itinerary went very smoothly. Both staff and students enjoyed ample rest, and the students demonstrated great unity, cooperation, and the spirit of "a journey of a thousand miles begins with a single step."

After a buffet breakfast at the hotel, we visited Geely Automobile to learn about the development of high-tech enterprises and the digital economy in Zhejiang. We also discussed the similarities and differences in corporate culture between mainland China and Hong Kong, as well as opportunities for young people in the mainland.

Following lunch at the Yanguan Ancient City Gate, we travelled for approximately 1.5 to 2 hours to Jiaxing No. 5 High School for an exchange activity. Four students represented our school and introduced our school characteristics to the teachers and students at the high school in Mandarin and English, receiving positive feedback. The students also had the opportunity to make lacquer fans. Following that, they participated in group art activities, which included experiences with Chinese musical instruments, clay modeling, and calligraphy practice. During the event, the students had further opportunities to interact with local students and were even interviewed by the local television station, gaining a lot from the experience.

After the day's activities, we returned to the Jiaxing Zhongyuan Kaiyuan Hotel for dinner and rest. After completing a fire drill and group learning reports, students returned to their rooms to rest and inform their parents of their safety. Inspections were conducted following a review meeting with the group leaders.